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Nr. 6  BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSGEZONDHEID, WELZIJN EN 
SPORT 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 27 oktober 2015 

Op 14 oktober jl. heeft RTL nieuws melding gemaakt van de reacties die zij 
hebben ontvangen van bestuurders in de zorg, onderwijs en woningbouw 
op hun verzoek om hun declaraties openbaar te maken. Een meerderheid 
van de bestuurders in de zorg heeft geweigerd de gevraagde inzage te 
leveren. 
Tijdens de regeling van werkzaamheden van 15 oktober jl. (Handelingen II 
2015/16, nr. 15, Regeling van werkzaamheden) hebben diverse Kamer-
fracties aangegeven een brief van mij te willen ontvangen over deze 
kwestie. Daarnaast hebben de fracties van de SP, PvdA en VVD mij 
hierover Kamervragen gesteld. De beantwoording van deze vragen heb ik 
reeds aan uw Kamer gestuurd (Aanhangsel Handelingen II 2015/16, nrs. 
408 en 410). 

Ik betreur de gang van zaken. Bestuurders in de zorg hebben een 
belangrijke maatschappelijke verantwoordelijkheid. Daarbij past ook 
verantwoording, waaronder transparantie van declaraties. Ik vind het 
jammer dat zorginstellingen deze kans niet hebben aangegrepen. 

Uit de Kamervragen merk ik op dat verschillende Kamerleden verwachten 
dat ik hier nadere regels voor ga opstellen. Ik vind dat niet de juiste weg. 
Zorginstellingen zijn private instellingen die zelf verantwoordelijk zijn voor 
hun bedrijfsvoering. De raden van toezicht houden daar toezicht op. De 
Staatssecretaris en ik hebben in onze gezamenlijke agenda voor goed 
bestuur eveneens aangegeven dat er een cultuurverandering noodzakelijk 
is bij bestuurders en interne toezichthouders. In onze agenda hebben wij 
betoogd dat de benodigde cultuurverandering het beste tot stand komt 
door discussie in de sector zelf. Ik sta hier nog steeds achter. 

Ik wil de discussie over goed bestuur en daarmee ook over declaraties 
waar mogelijk faciliteren en aanjagen. Op 10 juli 2015 heb ik de Neder-
landse Federatie Universitair Medische Centra (NFU) en de Nederlandse 
Vereniging van Ziekenhuizen (NVZ) opgeroepen om bij hun leden te 
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benadrukken dat declaraties zinnig en zuinig moeten zijn. Daarnaast heb ik 
in dit kader contact opgenomen met de Brancheorganisaties Zorg (BoZ) 
om de declaraties ook bij hen onder de aandacht te brengen. De BoZ heeft 
aangegeven de negatieve beeldvorming te betreuren en de zorgen van uw 
Kamer te begrijpen. De BoZ stelt dat declaraties altijd passend dienen te 
zijn in het licht van de maatschappelijke doelstelling van de zorgorgani-
satie en dat het gesprek hierover bijzondere aandacht vraagt. Op 
25 november spreken de besturen van de brancheorganisaties in 
gezamenlijkheid over de vernieuwing van de zorgbrede governancecode. 
De wens om het maatschappelijk vertrouwen in het bestuur en toezicht in 
de zorg te verstevigen zal daarbij leidend zijn. Vanzelfsprekend zal volgens 
de BoZ daarbij het debat dat is ontstaan over declaraties, en de transpa-
rantie over declaraties goed aan bod komen. 

Ik verwacht dat op deze wijze de sector zelf op passende wijze de 
gevraagde transparantie kan realiseren. 

De Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
E.I. Schippers
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